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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordförande Britt Petersson utsågs att tillsammans med 

ordförande Inger Stenelo justera protokollet, vilket ska ske 

omedelbart efter sammanträdet. 

 

§ 2 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 25 

januari 2018 justerats omedelbart efter sammanträdet.  

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd,  

protokoll 2017-01-23 

2. Kommunstyrelsens pensionärsråd,  

protokoll 2017-02-13 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2018-03-22, §§ 4–11  

 

 
§ 4 

Plan för uppföljning av äldreomsorgen 2018 

Alla beslut, insatser och verksamheter ska årligen följas upp inom 

äldreomsorgen. Uppföljning av verksamheten inom äldreomsorgen är en 

del i att kvalitetssäkra insatserna till den enskilde och säkerställa att 

stadsdelsförvaltningen har den äldres fokus. Genom uppföljningen får 

förvaltningen och verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, 

styrkor och svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har hög 

kvalitet. 

 

Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som bedrivs i 

stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad. Den omfattar också 

verksamheterna vid ett antal privata vård- och omsorgsboenden samt 

hemtjänstenheter som har ramavtal med Stockholms stad.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en samlad bild 

har förvaltningen gjort en beskrivning av den uppföljning inom 

äldreomsorg som kommer att genomföras under 2018. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2018-03-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 
§ 5 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort 

Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, Hägersten-Liljeholmen och Älvsjö 

har enligt uppdrag från äldreförvaltningen reviderat den gemensamma 

äldreboendeplanen för regionen Västra Söderort. 

 

I september 2017 var det faktiska antalet äldre över 65 år 20 280 personer 

och antalet över 80 år var 5 430 personer. Av prognosen framgår att antalet 

äldre över 80 år ökar under de närmaste åren. Antalet äldre över 85 år 

minskar fram till 2021 för att därefter öka. Antalet personer över 90 år 

förväntas minska något närmaste åren och ökar igen från 2026. 

Västra Söderort erbjuder tre olika boendeformer för äldre, vård- och 

omsorgsboende, servicehus och seniorboende med aktivitetscenter. Vård- 

och omsorgsboenden finns med olika inriktningar såsom för äldre med 

omfattande omvårdnadsbehov eller behov av särskilda insatser och 

korttidsboende. I september 2017 var det faktiska behovet av vård- och 

omsorgsboende 790 platser. I prognosen från Sweco framgår att behovet 

av vård- och omsorgsboende i regionen ligger kvar på 790 platser under de 

närmaste åren för att sedan börja öka från år 2023.  

 

Totalt i regionen finns 816 platser vård- och omsorgsboende. 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av vård- och 

omsorgsboende kan tillgodose behovet under de närmaste åren. Risken för 

överkapacitet av vård- och omsorgsboendeplatser kvarstår men bedöms ha 

minskat något jämfört med föregående år.  

 

Tre servicehus, varav två i Hägersten-Liljeholmen och ett i Älvsjö med 

totalt 253 servicehuslägenheter finns i regionen. I december 2017 fanns det 

45 outhyrda servicehuslägenheter i regionen, varav 33 på Fruängsgårdens 

servicehus, åtta på Trekantens servicehus och fyra på Älvsjö servicehus. 

I regionen finns för närvarande 392 lägenheter för seniorboende fördelat på 

tre boenden. Under våren 2018 öppnas ytterligare ett boende och 

sammantaget finns då 474 lägenheter. På tre av dessa seniorboenden finns 

aktivitetscenter. 
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Vi har idag inom regionen flera boenden som har behov av modernisering 

och upprustning.    

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2018-03-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde vikten av att förvaltningen i 

samband med eventuella upprustningar av boenden ser över möjligheten 

med evakueringslägenheter.  

 

  
§ 6 

Modernisering av sociala system 

Stadens sociala system, Paraplyet och tillhörande system, utgörs av ett 

antal IT-system. Tillsammans stödjer dessa arbetet inom verksamheterna 

individ - och familjeomsorg, äldreomsorg, omsorg om funktionshindrade 

samt kommunal hälso- och sjukvård. 

 

I kommunfullmäktiges budget för 2016 beslutades att staden skulle 

påbörja en modernisering av stadens sociala system. En strategi för detta 

togs fram i samverkan med berörda förvaltningar och utförar- och 

brukarorganisationer. Strategin tydliggjorde behov och utgjorde ett 

beslutsunderlag. Fyra möjliga scenarier för moderniseringen identifierades. 

Det alternativ som ansågs bäst kunna uppfylla verksamheternas behov 

samt vara mest fördelaktigt avseende kostnader och risker valdes. 

Stadsledningskontoret delar projektets bedömning av genomförd analys 

och föreslår därför en fortsatt modernisering enligt scenario 3.   

 

Under 2017 har arbetet fokuserat på att etablera genomförandeprojektet 

och detaljera genomförandeplaneringen. Representanter från Älvsjö 

stadsdelsförvaltnings beställare och utförare samt medicinskt ansvarig 

sjuksköterska har deltagit i arbetsgrupper för att kartlägga nuläge och 

framtida behov och processer. Stadsledningskontoret föreslår att den 

samordnande projektorganisationen för genomförandet etableras inom 

avdelningen för digital utveckling. 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2018-03-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 7 

Mer kultur för äldre 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om en utökad samverkan med 

den civila kultursektorn. Förvaltningen anser att äldreförvaltningen bör 

samordna och hålla ihop arbetet med att skapa och utforma kontaktytorna 

till den civila kultursektorn. 

 

Förvaltningen ser även behov av att inventera tillgängliga lokaler för att 

möjliggöra samarbetet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2018-03-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 
§ 8 

Patientsäkerhetsberättelser 2017 för äldreomsorgens särskilda 

boenden i egen regi och på entreprenad 

Patientsäkerhetslagen
 
syftar till att främja hög patientsäkerhet inom hälso- 

och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och tydliggöra 

vårdgivarens ansvar. För att uppfylla kraven i patientsäkerhetslagen är 

vårdgivaren skyldig att senast den 1 mars varje år upprätta en 

patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur patientsäkerhetsarbetet 

har bedrivits under föregående kalenderår, vilka åtgärder som har vidtagits 

för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som har uppnåtts.  

 

Stadsdelsnämnden är huvudman och ansvarig vårdgivare för hälso- och 

sjukvården på Solberga vård- och omsorgsboende och Älvsjö servicehus. 

Nämnden är även huvudman för Kristallgården som drivs på entreprenad 

av Vardaga Äldreomsorg AB.   

 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhetsberättelse som 

beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2017.  

Patientsäkerhetsberättelsen har funnits tillgängliga i respektive verksamhet 

från den 1 mars för den som vill ta del av den.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-03-05. 
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Pensionärsrådet 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska, informerade i ärendet. 

 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 

§ 9 

Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer på Solberga 

och Kristallgårdens vård- och omsorgsboenden samt 

Älvsjö servicehus 2017 

I syfte att säkerställa hälso- och sjukvården på Solberga och 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboenden samt Älvsjö servicehus följer 

medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) årligen upp utvalda hälso- och 

sjukvårdsindikatorer inom vissa områden.  

 

Verksamheterna uppvisar överlag ett bättre resultat än förra året. Det finns 

dock vissa förbättringsmöjligheter av varierande grad för respektive 

verksamhet. För att säkerställa att riskbedömningar/bedömningar görs för 

majoriteten av patienterna bör verksamheterna i första hand utveckla och 

förbättra sin egenkontroll.  

 

Sammanfattningsvis visar resultatet av uppföljningen att verksamheterna har 

goda förutsättningar att erbjuda och bedriva en god och säker hälso- och 

sjukvård utifrån de områden som följts upp. Nästa uppföljning och 

redovisning av hälso- och sjukvårdsindikatorerna görs 2019. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-03-05. 

 

Pensionärsrådet 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska, informerade i ärendet. 

 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 

§ 10 

Ekonomisk rapport för februari 

Prognosen visar ett överskott på 5,2 miljoner kronor mot budget före 

resultatdispositioner och efter budgetjusteringar. Efter resultatdispositioner 

med 1,2 miljoner kronor redovisas ett överskott med 4,0 miljoner kronor. 
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Prognosen bygger på att volymerna ligger på samma nivå i snitt resterande 

månader.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2018-03-07. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 

                   § 11 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för  

park-, miljö- och planfrågor 

Tvärpolitiska gruppen sammanträdde 7 februari 2018. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 

§ 12 

Övriga frågor 

Avsägelse från uppdraget som ersättare i rådet 

Tony Lindbäck, PRO, har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

pensionärsrådet och entledigas av nämnden den 22 mars. 

 

Tillgänglighetsvandring 

Rådet fick information om att en tillgänglighetsvandring äger 

rum den 28 maj klockan 13.00 i Långbro. Inger Stenelo 

anmälde deltagande. 

 

Framkomlighet vid Älvsjö servicehus 

Rådet diskuterade problem med framkomlighet vid Älvsjö 

servicehus och anser att snöröjningen behöver förbättras samt 

att antalet parkeringsplatser behöver utökas.  

 

Motion om trygghetsanalys 

Ordförande informerade om att pensionärsrådet för 

kännedom har tagit emot en motion från en ledamot i PRO 

Älvsjö Herrängen enligt nedan.  
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”Med anledning av att så många unga män, troligen gatubarn, 

har installerats under samma tak som våra pensionärer, äldre 

och sjuka, föreslår jag att PRO gör en trygghetsanalys för att 

undersöka hur den nya situationen uppfattas. 

 

Föreslår att PRO tillsätter en arbetsgrupp på cirka fyra 

personer för att genomföra en enkät som grund för analysen.” 

 

Information från förtroenderådet 

Marianne Lindqvist (SKPF) informerade om att servicehusets 

förtroenderåd vid sitt sammanträde bland annat diskuterade 

bristen på parkeringsplatser, nedstängningen av servicehusets 

frisörsalong och förslag om att inrätta ett matråd. 

  


